
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 27. august 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 40

Det fremgår af svar på SAU alm. del – spørgsmål 500 (folketingsåret 2017-18), at

”(…)skattefriheden for udbytte af datterselskabsaktier er undergivet en EU-retlig regule-

ring. Efter moder- og datterselskabsdirektivet kravet således en ejerandel på mindst 10

pct. En forhøjelse af grænsen som i spørgsmålets model 3 er således ikke mulig i hen-

hold til EU-retten”. Vil ministeren i forlængelse af dette oplyse, om det er korrekt, at EU-

reglerne for skattefrihed for udbytte fra datterselskabsaktier har en minimumsgrænse på

10 pct. ejerandel, men at de enkelte lande kan sætte et højere krav om ejerandel som

betingelse for skattefrihed? Det fremgår endvidere af det oprindelige lovforslag (L 202,

folketingsåret 2008-09), at nedsættelsen af grænsen for datterselskabsaktier fra 15 pct. til

10 pct. ”reducerer merprovenuet ved lovforslaget”. Ministeren bedes redegøre for, hvor-

dan dette står i forhold til svaret på SAU alm. del – spørgsmål 500 (folketingsåret

2017-18), hvor det fremgår, at ”Det må dog forventes, at provenuvirkningen vil være rela-

tivt begrænset, da koncernerne i vidt omfang må forventes at omstrukturere, så de fortsat

undgår beskatning”.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Malte Larsen
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